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Anıtkabir'e terör saldırısı yapıldığını düşündüm

15 Temmuz'da EDOK'da yaşananlara ilişkin Ankara 2. Ağır Ceza Mahkemesi'nde
görülen davanın 6'ınci celsesi bugün yapıldı.

15 Temmuz'da EDOK (Eğitim ve Doktrin Komutanlığı)'nda yaşananlarla ilgili olarak Ankara 2. Ağır Ceza Mahkemesi'nde
görülen davanın 6'ınci celsesi, saat 18.30'da sona erdi.

DURUŞMADA NELER OLDU

Saat 8.30'da başlayan duruşmada “Abdullah” kod adlı gizli tanığın ifadesi okundu. Gizli tanık, davanın tutuklu ve 1
numaralı sanığı Metin İyidil'in Personel Başkanlığı dönemindeki tüm faaliyetlerinin "FETÖ" yapılanmasına yaradığını ve
"FETÖ" mensuplarını kayırdığını iddia etti. Gizli tanık, diğer tutuklu sanık eski general Hamza Koçyiğit'in de "FETÖ" mensubu
olduğunu söyledi.

“SABAHA KADAR BEKLEYELİM, AİLEMİZİ MUHAFAZA EDELİM Mİ DEDİNİZ”

Gizli tanığın ifadesinin okunmasından sonra o gece tutuksuz sanıklardan Abdullah Barutçu'yla birlikte sabaha kadar
lojmanın sığınağında bekleyen şimdiki Genelkurmay Harekat Başkanı Tümgeneral Kemal Yeni tanık olarak dinlendi. Yeni,
saat 02.00'den 05.00-06.00'ya kadar eşleriyle birlikte beklediklerini söyledi. Mahkeme Başkanı Hüsamettin Otçu'nun soruları
üzerine Yeni, o gece Barutçu'nun defalarca, "Şimdi gelip bizi de tutuklayacaklar" dediğini belirtti. Metin İyidil'in Avukatı
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Abdullah Kaya da, "Kendileri birliklerini aramış, gitmişler mi? Abdullah Barutçu'yla bunları konuşmuşlar mı?" sorusunu
yöneltti. Yeni, "Birliklere gidelim, gitmeyelim diye bir konuşma olmadı. Çünkü içeridekinin kim, dışarıdakinin kim,
kapıdakileri kim, polisin kim olduğunu bilmiyorsun" karşılığını verdi. Sanık Metin İyidil de şu soruyu sordu:

"Şu anda TSK'nın Harekat Başkanısınız, Genelkurmay bulunduğunuz yere 150 metre. Elinizde telefon var, arayalım veya
gidip bakalım diye düşünmediniz mi? Sabaha kadar bekleyelim, ailemizi muhafaza edelim mi dediniz?" Mahkeme Başkanı
Otçu, tanığın beyanlarıyla bunun cevabını verdiğini, tekrar olacağını söyledi. Yeni'den sonra Isparta Valisi Şehmuz Günaydın
tanıklık yaptı.

“ÇOK AÇIK VE NET İFADE EDİYORUM”

Segbis'le dinlenen Vali Günaydın, 16 Temmuz sabahı Eğridir Dağ Komando Okulu'ndaki öğrencilerin Ankara'ya intikali için
kendisini arayan Metin İyidil'in aralarında geçen konuşmaya dair ifadelerinin doğru olmadığını söyledi. İyidil, "Ümit Dündar
Paşanın emriyle bu intikal yapılacak" dediğini savunurken, Vali Günaydın, bu konuşmada kesinlikle hiçbir paşanın adının
geçmediğini vurguladı.

Sanık Metin İyidil soru yöneltirken aralarında geçtiğini savunduğu konuşmayı tekrar anlatınca Vali Günaydın şu karşılığı
verdi:

"Çok açık ve net ifade ediyorum. Konuşmamızın konusu, kendisinin Genelkurmay ve kamu kurumlarının korunması için
birlik istemesi dışında hiçbir isim geçmemiştir." Vali Günaydın'ın ifadesi sona erdiğinde Mahkeme Başkanı Otçu,
"Isparta'daki arkadaşlara selamlarımızı söylerseniz memnun oluruz" dedi.

“İFADELERİNDEKİ DEĞİŞİKLİĞİN SEBEBİ NE”

EDOK'ta görev yapan tanık Mehmet Ateş de 15 Temmuz'da Genelkurmay'dan darbe mesajları gelince Tugay Komutanı
Mustafa Kaya'nın Hamza Koçyiğit'i aradığını, telefonu rahatsız bir şekilde kapattığını belirtip, şunları anlattı:

"Ne söylediğini sordum. Gelen emrin uygulanmasını söylediği cevabını verdi. Ben de, 'böyle saçmalık mı olur, bu
zamanda darbe mi olur?' dedim. Kaya da, 'birisi sorarsa, bunu söylerim' dedi."

Tanığın iddialarını reddeden Koçyiğit, HTS kayıtlarında kesinlikle böyle bir görüşmenin gözükmediğini, ayrıca Mehmet
Ateş'in 15 Temmuz'dan sonra savcılığa verdiği, "Hamza Koçyiğit 14 Temmuz'da Mustafa Kaya'ya darbe emri verdi"
şeklinde ifadesi olduğuna dikkat çekip, "İfadelerindeki değişikliğin sebebi ne? Aranan kişi ben miydim?" diye sordu. Ateş,
Mustafa Kaya'nın, "Hamza Paşayla konuşayım" demesinden bunu bildiğini, yoksa hangi numarayı çevirdiğini bilmediğini
kaydetti.

ÜYE HAKİM TEPKİ GÖSTERDİ

Hamza Koçyiğit'in ardından avukatları da tanığa bazı sorular yöneltti. Koçyiğit yeniden soru sormak isteyince üye
hakimlerden biri, "Böyle bir tarz olabilir mi?" diye tepki gösterdi. Koçyiğit'in, "Gelen emri uygulayın emri verdiğim cerideye
yazılmış mı?" şeklindeki sorusunu ise Başkan Otçu, "Burada idari tahkikat değil, adli tahkikat yapılıyor. Cerideye yazılıp
yazılmaması, yargılamamızın konusu değil" diyerek, reddetti. Diğer üye hakimin tanığa, Metin İyidil'le ilgili kanaatini
sormasına ise İyidil ve avukatları tepki gösterdi. Ateş'den sonra tanıklık yapan dönemin Antalya 3. Piyade Tugay Komutanı
Mustafa Kaya da Hamza Koçyiğit'i cep telefonundan aradığını ve "Gereği neyse onu yapın" dediğini söyledi. Başkanın
sorusu üzerine Kaya, aramayı yaptığı kendi numarasını hatırlamadığını ve telefonda "EDOK Kurmay Başkanı" olarak kayıtlı
numarayı aradığını belirtti.

"CERİDE CERİDE DEDİNİZ LAMI CİMİ YOK"

Duruşmanın öğleden sonraki bölümünde de 15 Temmuz'da EDOK Faaliyet Merkezi nöbetçi subayı olan Melek Yeliz Turan
tanıklık yaptı. Turan, mesajlar gelince Kurmay Başkanı Hamza Koçyiğit'i aradıklarını ve Koçyiğit'in karargaha geldiğini, bu
emirlerin işleme konmaması emrini verdiğini, ama ertesi sabah 08.00'e kadar darbe karşıtı, yazılı sözlü, dolaylı dolaysız
hiçbir emir vermediğini anlattı. Kendisine bağlı olduğu halde Koçyiğit'in faaliyet merkezine de sabah geldiğini, geriye yönelik
ceride hazırlanırken, "Tüm gece birliğinin başında bulunduğunu" söylediğini vurgulayan Turan şöyle devam etti:

 "Oysa saat 01.00'de karargahtan ayrıldığını biliyordum. Ceride durmadan değişti. Faaliyet izleme merkezini 3 kişiye
çıkardılar. Dönüşümlü 24 saat nöbet tutuyorlardı. Odama geldiler, bu cerideyi imzalamayacağımı, o gece ceride
tutulmadığını kurmay başkanına söylemelerini söyledim. Cerideyle ilgili yoğun baskı gördüm, ama kesinlikle
imzalamadım."

Başkan Otçu'nun, "Ceridede neyi değiştirmek istediler?" şeklindeki sorusu üzerine Turan, "22.30'da gelip, emir-komutayı
aldığı, birliklerden vukuat tekmili aldırdığı yazılmak istendi" dedi.

Tekin'in bu açıklamalarından sonra Başkan Otçu, sanık avukatlarına şunları söyledi: "Ceride ceride dediniz de az çok nasıl
tutulduğunu biliyoruz. İşte 5 gün üzerinde çalışılan bir ceride, lamı cimi yok."

Sanık Hamza Koçyiğit ceride konusunda izahatta bulunmaya başlayınca da Başkan Otçu, "Ne yazdın, ne yazmadın o ceride



15 Temmuz edok Ankara 2. Ağır Ceza Mahkemesi arşiv

bizi hiç ilgilendirmiyor. Güvenilir mi değil mi, doğru mu değil mi kurumunuzu ilgilendiriyor. Bizim için hiçbir delil niteliği yok.
Malumun ispatına gerek yok. Ceride malumun ispatıdır. Benim için önemli olan mesajlar çekildi mi çekilmedi mi, ast
birliklere uyun denildi mi denilmedi mi."

“GİTTİĞİNİ GÖRMEDİM, DUYMADIM BİLE”

15 Temmuz'da Karargah nöbetçi amiri olan Eray Üngüder de dinlendi. Genelkurmay'dan mesajlar gelince Kurmay Başkanı
Hamza Koçyiğit'e ulaşmaya çalışırken onun kendilerini aradığını, hatta, "Uçaklar uçuyormuş. Niye aramadınız" dediğini
belirten Üngüder, karargaha gelen Koçyiğit'in darbe direktiflerine süratle tepki gösterip, birliklere çekilmemesi, kışlada
emniyet tedbirlerinin artırılması talimatı verdiğini aktardı. Başkan Otçu'nun sorusu üzerine Üngüder, emirlere uyulmaması
için alt birliklere emir verilmesi konusunda Koçyiğit'le konuşmadıklarını, onun da bir emri olmadığını bildirdi ve "Daha sonra
Albay Hasan Yorulmaz bunu görüşmek için Koçyiğit'e gitti. 'Şu şartlarda ne emir vereyim' demiş. O Karargahtan sonra
Mehmet Topçu general kesinlikle emirlere uyulmaması ve talimat alınması için sözlü emir verdi" dedi.

Başkan'ın, "Koçyiğit saat 01.00-04.00 arası telefonla arayıp, emir verdi mi?" şeklindeki sorusuna Üngüder, "Hayır.
Hatırlamıyorum. Sadece sabaha karşı bir görüşme oldu. Gittiğini görmedim, duymadım bile" karşılığını verdi. Koçyiğit'in
kaç kere aradığını ve ne konuştuklarını söylemesi üzerine ise Üngüder, "Olabilir. Gerçekten hatırlamıyorum. Yoğun bir
telefon trafiği vardı" dedi.

ANITKABİR'E TERÖR SALDIRISI YAPILDIĞINI DÜŞÜNDÜM

Dönemin EDOK Destek Kıtalar Komutanı Ender Çelenk de tanık olarak verdiği ifadede uçaklar uçmaya başlayınca
Anıtkabir'e terör saldırısı yapıldığını düşündüğünü ifade etti. Kurmay Başkanı Koçyiğit'in makama geçtiğini öğrenince
kendisinin de birliğine gittiğini, 1 ay boyunca da ayrılmadığını belirten Çelenk,  Koçyiğit'e emrini sorduğunu, onun da kışlada
gerekli emniyet tedbirleri alması ve giriş çıkışları yasaklaması emrini verdiğini anlattı. Ertesi gün Koçyiğit'in yanında olan ve
Genelkurmay özel kalemde olduğunu bildirdiği bir üsteğmene araç tahsis edilmesini istediğini kaydeden Çelenk,
"Üsteğmene nereye gideceğini sordum. Söylemeyince aracı vermedim, 'taksiyle git' dedim. Durumu Koçyiğit'e aktardım,
yorum yapmadı. Daha sonra bu üsteğmenin resmini gazetede görmüş. Olaylara karışanlar arasındaymış" dedi.

Atamalar konusunda üzerine çok gelindiğini belirten Metin İyidil tanığın alay komutanlarının nasıl seçildiğini anlatmasını
isteyince Başkan Otçu, bunun yargılamanın konusu olmadığını, ayrıca bu konuda Genelkurmay'dan detaylı bilgi geldiğini
söyledi. Bunun üzerine İyidil, "Ama vallahi zoruma gidiyor" dedi.

“BÖYLE SALAK SULAK İŞLERE DE KARIŞMAZ ZATEN”

Çelenk'ten sonra Genelkurmay çatı davasında sanık olan eski korgeneral Salih Ulusoy tanık olarak dinlendi. Darbenin ertesi
sabahı EDOK'a gitmesini anlatırken, "Darbeye karşı faaliyetler için bir karargah arıyordum. Devlet tamamen çökmüşse
güvenilir arkadaşlarla bir karargah kurmak istiyordum. Yani Hamza paşa veya Metin paşayı görmek için gitmedim" dedi.
Ulusoy Koçyiğit'in avukatının, "Görüştüğünüzde Hamza paşanın darbeyi destekler bir tavrını gördünüz mü?" şeklindeki
sorusuna da, "Akıllı bir adam. Böyle salak sulak işlere de karışmaz zaten" karşılığını verdi.

Ulusoy'un ifadesinin tamamlanmasının ardından yarın devam etmek üzere bugünkü celse saat 18.30'da sona erdirildi.
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